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PROTOKÓŁ NR 0012.10.5.2016 
z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 12 maja 2016r. 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 110 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.30-15.35 
 
W posiedzeniu  uczestniczyli członkowie Komisji oraz  zaproszeni goście, zgodnie 
z załączonymi listami obecności.  
Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3.Sprawozdanie z wykonania budŜetu Miasta za 2015 rok – 
absolutorium.  

• Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2015 rok,  

• Projekt  uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
    4. Sprawy bieŜące 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok, 

• wniosek osoby fizycznej o ustalenie w drodze uchwały dla terenu przy 
ul.Jasnej 132 miejsca w postaci ciągu chodnikowego prowadzącego 
bezpośrednio do klatki schodowej, które przeznaczone jest do użytku 
publicznego jako strefy wolnej od dymu tytoniowego. 

5. Praca nad Regulaminem w sprawie rozpatrywania skarg 
wniosków i petycji przez Radę Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 
 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 21 kwietnia 2016r. 
 
8. Zakończenie posiedzenia. 

Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Elżbieta Siwiec,  która 
powitała zebranych.  
 
Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
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Szymon Klimczak-radny RM 
Czy mogę wnieść zmianę porządku obrad i jeżeli można zasugerować członkom 
Komisji, żeby prace nad regulaminem przesunąć przed sprawy bieżące. 
Ponieważ, tak się poukładały sprawy, że muszę opuścić Komisję, a chciałbym 
zreferować projekt regulaminu, który miałem przygotować. Może najpierw 
sprawy związane z absolutorium, później praca nad regulaminem, a potem 
sprawy bieżące, jeżeli państwo nie mieli by nic przeciwko, to bardzo bym prosił, 
żebym mógł to zreferować. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji  
Poddaję pod głosowanie porządek dzisiejszych obrad z tą zmianą. 
 
Zmiana porządku obrad przyjęta głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3. 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Miasta za 2015 rok – absolutorium.  
 

• Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2015 rok,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka-Zastępca 
Skarbnika Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  
 

• Projekt  uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka-Zastępca 
Skarbnika Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –0, wstrzymujących się – 2.  
 

Ad.4.  
Praca nad Regulaminem w sprawie rozpatrywania skarg 
wniosków i petycji przez Radę Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
Szymon Klimczak-radny RM 
Umówiliśmy się na ostatnim posiedzeniu Komisji, gdzie przeprowadziliśmy dość 
obszerną dyskusję w temacie kształtu naszego regulaminu na to, że przygotuję 
swoją propozycję. Trochę się interesowałem tym tematem, jak miałby wyglądać 
regulamin przyjmowania, rozpatrywania i załatwiania, a także ewidencjonowania 
skarg, wniosków i petycji kierowanych do Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój. Po dużej 
dyskusji, którą urządziliśmy na poprzedniej Komisji okazało się, że państwo Radni 
skłaniacie się do tego, żeby regulamin był bardzo podobny do tego, który 
obowiązuje zarządzeniem pani Prezydent. Po jakimś czasie namysłu stwierdziłem, 
że może dobrze z punktu widzenia adresata prawa, bo są to przepisy prawa 
miejscowego, żeby to w jakiś sposób nawiązywało i było podobne do tego, w jaki 



3 
 

sposób jest przyjmowanie, rozpatrywane, załatwiane i ewidencjonowane różnych 
pism, kierowanych do Prezydenta Miasta. Dlatego, pozwoliłem sobie w dużej 
mierze bazować na tym regulaminie, a w pewnych kwestiach dopuściłem się 
zmian, które były konieczne w regulaminie. W przepisach ogólnych pierwszego 
rozdziału dopisałem osoby takie, jak Przewodniczący Rady, jak rozumiana jest w 
słowniczku Rada. Brakowało mi w tym wcześniejszym regulaminie informacji tj. 
skrótu kpa. Dla korzystających na co dzień z tego aktu prawa wiemy, że chodzi o 
kodeks postępowania administracyjnego, jednak dobrym zwyczajem jest, kiedy w 
jakiś regulaminach się to dopisuje. Więc, w regulaminie który będzie 
przygotowywany przez naszą Komisję, dopisałem kodeks postępowania 
administracyjnego. Osobą, którą tutaj wskazałem jako osobę, do której wpływają 
pisma jest wyłoniony, reprezentujący Radę Miasta na co dzień tj. Przewodniczący 
Rady Miasta, gdyż tak to jest w naszym ustroju, że to właśnie Przewodniczący 
Rady Miasta decyduje o formalnym przyjęciu danego pisma i zaewidencjonowaniu 
takiego wpływu. Następnie, skierowaniu do Komisji Rewizyjnej, albo do Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, bądź do całej Rady Miasta, jeżeli chodzi o opinię. 
Przewodniczący ma prawo do dekretowania. Myślę, że regulamin przedstawimy do 
konsultacji organowi wykonawczemu w aspekcie funkcjonowania. Ponieważ mimo, 
że jesteśmy Radnymi tego Miasta, to jednak biorąc pod uwagę szczegółowe 
procedury urzędnicze, może nam trochę brakować w tej materii wiedzy. Więc, liczę 
na pomoc pani Prezydent w tym zakresie, o czym wcześniej rozmawialiśmy. 
Projekt regulaminu otrzymacie państwo tj. członkowie Komisji na skrzynkę                    
e-mailową.  Dobrze by było, aby każdy z państwa zastanowił się nad trybem, czy 
nie macie państwo jakiś uwag i ewentualnie na następnym posiedzeniu Komisji już 
byśmy dyskutowali nad wersją roboczą. Chciałbym państwa zachęcić do tego, żeby 
może przygotować to w procedurze tj. projekt projektu komisyjnego, a później 
jako Komisja wniesiemy projekt do przegłosowania Radzie. Może wcześniej 
poddamy go konsultacji społecznej i zasięgniemy opinii organu wykonawczego w 
zakresie funkcjonowania procedury. Ponieważ, każde pismo musi być odnotowane 
i nie wiem, czy to Wydział Organizacyjny się tym zajmuje, czy np. Biuro Rady 
Miasta, a jeśli jedno i drugie, to żeby ustalić wzajemne granice, w którym aspekcie 
Biuro Rady Miasta potwierdza wpływ dokumentu, a w której sytuacji będzie to 
Wydział Organizacyjny. Generalnie, wszystkie skargi, wnioski  i petycje, które są 
adresowane do Rady Miasta powinny najpierw wpłynąć do Przewodniczącego Rady, 
który dekretuje do Komisji Rewizyjnej, albo do naszej Komisji, bądź ogólnie do 
Rady Miasta i sam przygotowuje projekt uchwały. Chociaż, jeżeli chodzi o 
przygotowanie, to i tak to wróci do nas w postaci opinii. Cyt. „Skarga, wniosek, 
czy petycja, w którym Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój okaże się niewłaściwa do 
rozpoznania sprawy, zostanie skierowana do innej jednostki, lub zwrócone 
nadawcy…” i kto o tym decyduje? Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, albo 
wyznaczona Komisja i może dopiszemy w ten sposób „informując 
Przewodniczącego Rady”. W regulaminie, który ukazał się zarządzeniem pani 
Prezydent była jedna sprzeczność, której się doczytałem tzn. nie można wnosić 
ustnej skargi do protokołu, tylko notuje ktoś z Urzędu, a z drugiej strony był też 
wzór ustnej skargi. Nie rozumiałem, w których przypadkach jest to dopuszczalne i 
być może wówczas, kiedy osoba nie potrafi sporządzić takiego pisma i na taką 
okoliczność, ale nie było to doprecyzowane. Wydaje mi się, że powinniśmy dać 
możliwość złożenia ustnej skargi i takiego wniosku, tylko wypadało by ustalić, kto 
wówczas pomoże, czy Wydział Organizacyjny, czy Biuro Rady Miasta? W tym 
momencie możemy komuś dołożyć pracy, więc koniecznie musimy być w kontakcie 
z panią Prezydent, jako przełożonym wszystkich w Urzędzie. Zgodnie z ustawą 
musimy pamiętać o terminach w kwestii rozpoznania skargi, tzn. musi być w 
terminie 14 dni, kiedy jest Poseł, Senator, lub Radny, bo wynika to z odrębnych 
przepisów, a w pozostałych przypadkach jest to miesiąc czasu. Co i w tym 
przypadku może być dość kłopotliwe, dlatego jako członkowie Komisji musimy się 
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na to nastawić, że będziemy spotykać się częściej, jeżeli zajdzie taka potrzeba. 
Mam nadzieję, że państwo to akceptujecie i musimy mieć świadomość tego, że 
jeżeli przyjmujemy taki regulamin, to z tym się będziemy musieli liczyć. Tutaj 
ustawiamy sobie pewną odpowiedzialność za to, że jeżeli Przewodniczący 
dekretuje jakąś skargę, czy petycję do załatwienia przez daną Komisję, która 
może przy konsultacji z Wydziałem merytorycznym Urzędu ją rozpoznać, czy też 
takie pismo rozpoznać, to jesteśmy za nią odpowiedzialni, a także za 
sformułowanie treści. Treść ustalimy, że w takiej procedurze i dobrze by było, bo 
skoro Przewodniczący nam dekretował, to również przekazujemy 
Przewodniczącemu do wiadomości i tym samym potwierdzamy, że zostało to 
załatwione. Z kolei obowiązkiem Przewodniczącego jest wnieść taką informację do 
rejestru, czy też ewidencji pism i to też jest taka nowość. Wcześniej było, ale 
musieliśmy to uregulować i poddaję to pod dyskusję. Nadzór kontrolny nad 
załatwianiem przez wydział skarg, wniosków i petycji, dla których organem 
właściwym do rozpatrzenia jest Rada Miasta, sprawuje Przewodniczący Rady 
poprzez bieżący nadzór nad terminowością załatwienia skarg, wniosków i petycji i 
prowadzenie kontroli przyjmowania i ewidencjonowania, terminowości załatwienia 
skarg, wniosków i petycji. Pozostaje nam jeszcze dookreślenie załączników, o 
których tutaj mowa, czyli wzoru skargi, petycji, ale to również jest podobne do 
tego, co jest w regulaminie. Wydaje mi się, że z punktu widzenia adresata prawa 
dużo łatwiej będzie, jeżeli będzie analogiczne i skoro pismo skierowane jest do 
Prezydenta ze skargą na Urząd, czy też urzędnika, czy z wnioskiem, petycją, to w 
analogicznym trybie będzie rozpoznawała Rada Miasta. Zostawiam to państwu w 
formie papierowej i proszę Biuro Rady o przekazanie w wersji elektronicznej, żeby 
można było dokonać zmian. Myślę, że na następnym posiedzeniu skłanialibyśmy 
się ku temu, żeby przygotować ostateczny kształt regulaminu i tym samym na 
następnej Komisji przedłożyć to Radzie Miasta do głosowania. Czerwiec, to może 
być ten miesiąc, ale jeszcze konsultacje i opinia pani Prezydent, więc może to być 
po wakacjach.   
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję za propozycję wersji roboczej. Nad regulaminem pracujemy już którąś 
Komisję i rzeczywiście regulamin musi być zbudowany podobnie, jak regulamin 
który ma pani Prezydent, bo takie same ustawy go obligują. Nowa ustawa o 
petycjach, ustawa o skargach i wnioskach, kodeks postępowania 
administracyjnego i wymienione podstawy prawne wskazują nam, albo są jak 
gdyby podręcznikami do tego, żeby opracować coś, co ułatwi nam pracę, a 
mieszkańcom pokaże drogę, w jaki sposób mogą z tego korzystać. Nie jest to 
łatwe, mamy zarządzenie od pani Prezydent i tak, jak powiedziałam takie same 
podstawy prawne, więc co może być nowego? Może być nowe to, że dookreślimy 
pewne rzeczy i to, co jest dla Rady Miasta przydzielimy Radzie. Nie będzie to 
szybko i pan Przewodniczący ma rację, że jeśli się to stanie po wakacjach, to się 
nic nie stanie, bo wszystko co nowe, musi się powoli rodzić i musimy to poddać 
konsultacjom społecznym. Pamiętacie państwo przy Budżecie Obywatelskim, ile 
było pracy i tworzyło się coś nowego. Im więcej osób to czytało przed podjęciem 
ostatecznej wersji, tym lepiej. Trzeba dopracować szczegóły. Jeszcze raz dziękuję 
za wersję, którą dzisiaj mogliśmy otrzymać, przeczytamy, przemyślimy i wrócimy 
do tematu na następnej Komisji. Tak, jak pan Przewodniczący wspomniał, będzie 
to już po konsultacji z panem Sekretarzem, prawnikami i będziemy mogli sobie 
podyskutować i ustalić.  
 
Szymon Klimczak –radny RM 
Wydaje mi się, że wprowadzając w/w akt prawa miejscowego, bo tak to jest 
definiowane przez ustawodawcę, czyli akt prawa powszechnie obowiązującego, 
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przez pierwszy okres funkcjonowania, czyli 1-2 lat będziemy bardzo wyczuleni na 
to, że jeżeli ktoś z mieszkańców miałby jakieś uwagi, to może w drodze wniosku, 
petycji o dokonanie małej rewizji i sprawdzenie, czy wszystko dobrze funkcjonuje 
w samej procedurze. Myślę, że również nic nie będzie stało na przeszkodzie, aby 
Komisja oprócz bieżących zadań rozpatrzyła w rewizji ewentualne wniesienie 
poprawek do projektu, bo dobre prawo to takie, które w jakiś sposób dopasowuje 
się do obecnej rzeczywistości. 
 
Ad.5. 
Sprawy bieŜące 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka-Zastępca 
Skarbnika Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka-Zastępca 
Skarbnika Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0.  
 

• wniosek osoby fizycznej o ustalenie w drodze uchwały dla terenu przy 
ul.Jasnej 132 miejsca w postaci ciągu chodnikowego prowadzącego 
bezpośrednio do klatki schodowej, które przeznaczone jest do użytku 
publicznego jako strefy wolnej od dymu tytoniowego. 

Szymon Klimczak-radny RM 
Czy ten teren, to własność Miasta? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest chyba teren spółdzielni, ale trzeba to dokładnie zweryfikować. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 

  Pani sobie życzyła, żeby była zaproszona na następne posiedzenie. 
 
  Roman Foksowicz-radny RM 
  Jak najbardziej. 
 
  Szymon Klimczak-radny RM 
  Komisja, czy też Rada może się zwrócić z takim wnioskiem do spółdzielni, że   
poprzemy panią. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Musimy się nad tym pochylić. Dowiemy się, kto jest właścicielem terenu i w 
czyjej jest to kompetencji i co my, jako Komisja musimy tutaj zrobić. 
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Komisja zapoznała się z wnioskiem i postanowiła o zaproszeniu w/w osoby na 
kolejne posiedzenie Komisji. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Na poprzednim posiedzeniu Komisji była sprawa odnośnie działki pana xxxx . 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To była skarga na pracownika. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Prosimy przybliżyć nam sprawę, ponieważ taka informacja została skierowana. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Była to skarga na mnie i trudno jest mi się wypowiadać. Natomiast, wyjaśnienia 
jak najbardziej, bo jestem zobowiązana do złożenia ich przełożonemu, bo to on 
odpowiada na skargę. Parkiem zajmowaliśmy się do końca marca, ponieważ 1 
kwietnia przeszedł pod opiekę Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego z uwagi na 
zmiany, jakie nastąpiły po zmianie Statutu JZK. Więc, mogę mówić o okresie 
minionym. Przez cały okres Park był pod opieką z tego względu, że 
utrzymywaliśmy Park w zakresie zieleni i czystości. Był weryfikowany przez 
pracownika co najmniej jeden raz w tygodniu, w towarzystwie przedstawiciela 
firmy, która utrzymuje. Była to jedna z dziedzin, którą wykonywał Wydział 
Gospodarki Komunalnej, ale również była wycinka drzew, opieka nad fontanną, 
placem zabaw, w tym momencie przeszło to w inne ręce. Jeżeli chodzi o drzewa, 
wszystko co dzieje się w Parku musi być za zgodą Konserwatora tj. nasadzenia, 
przycinka, wycinka i nic się nie odbywa bez zgody Konserwatora. To jest jedna 
rzecz, a druga rzecz, to oczywiście na podstawie wniosku złożonego przez 
właściciela władającego tym gruntem i w oparciu o przepisy o ochronie zabytków 
i ustawie o ochronie przyrody. Tutaj poruszamy się w kwestiach, jakie wskazują 
nam przepisy prawne. Żeby sporządzić wniosek najpierw musimy wykonać 
najpierw inwentaryzację, więc działamy na podstawie dokumentu sporządzonego 
przez dendrologa. Takie inwentaryzacje są sporządzane, a ostatnia była w 2015r., 
natomiast wcześniej była w 2010r. i tam było trzysta drzew objętych 
inwentaryzacją i osoba uprawniona tj. dendrolog wskazuje drzewa, które 
wymagają wycinki, bądź pielęgnacji. Po uzyskaniu takiej inwentaryzacji i 
wystąpieniu z konkretnym wnioskiem do Konserwatora, gdzie Konserwator 
organizuje wizję w terenie i na podstawie tego podejmowane są decyzje. W 
Parku bywa różnie, jest to stary drzewostan. Trzeba zwrócić uwagę na to, że Park 
podzielony jest na dwie części tzn. część użytkową i leśną. Część leśna rządzi się 
trochę swoimi prawami, więc pewne rzeczy wyglądają, a zresztą państwo nieraz 
byli w Parku i wiedzą, jak Park wygląda. Natomiast, on się zmienia i są 
prowadzone inwestycje, a smutną rzeczą jest to, że sama zieleń jest ostatnim 
elementem, który przy jakiejkolwiek modernizacji, czy remoncie może być 
wprowadzany. Większość opiera się na pielęgnacji i ewentualnie na wycince 
drzew, które tego wymagają. Chociaż ostatnio chroniliśmy w okolicach placu 
zabaw, tj. niedaleko Inhalatorium drzewo na zasadzie stosowania wiązań 
miękkich. Jest to specjalna gumowa lina zamieszczana między dwoma pniami, 
żeby utrzymać drzewo jak najdłużej przy życiu. Cały czas powtarzam, że Park 
jest takim miejscem, dla jednych sentymentalnym i związany w ten sposób przez 
całe życie z tą częścią Miasta. Wycinka drzew, czy jakakolwiek ingerencja w 
drzewostan powoduje, że to wzbudza zarówno emocje negatywne, jak i 
pozytywne. Natomiast, tutaj generalną rzeczą jest dbanie o drzewostan zgodnie z 
przepisami prawa, za zgodą Konserwatora i racjonalnie. Park był i jest sędziwy, 
natomiast nie każda oznaka starości generuje konieczność wycinki drzewa i na to 
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trzeba zwracać uwagę. Rzeczą ciekawą jest to, że Park jest podzielony i nie tylko 
Wydział Gospodarki Komunalnej ma opiekę nad częścią Parku, ale również 
MOSiR, MZN i Biblioteka. Więc, oni również w swoich zakresach wykonują takie 
same działania, jak my tj. dbają o drzewostan. Sami wstępują do Konserwatora, 
celem pozyskania stosownej decyzji na pielęgnację, czy na wycinkę. Tutaj 
sąsiadujemy z własną działką gminną, w granicy z panem xxxx . 
 
Roman Foksowicz-radny RM 
Jakich pan szkód doznał? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Myślę, że chyba żadnych szkód nie doznał. Natomiast, ostatnio była taka 
sytuacja w Parku, że ktoś zgłosił interwencyjnie. Dodam, że Straż Pożarna i to 
również wynika z ustawy o przyrodzie, ma prawo interweniować w przypadkach, 
kiedy dochodzi do zagrożenia stanu życia, czy zdrowia człowieka. Tutaj nie 
dotyczy jej ustawa tak, jak nas, że musimy całą procedurę przejść, aby uzyskać 
zgodę Konserwatora. O ile pamiętam, to w marcu była jakaś i na to również pan 
xxxx się powoływał w swoim piśmie, więc skarżący mówił, że była interwencja 
Straży Pożarnej. Faktycznie, chyba w miesiącu marcu ktoś wnioskował o wycinkę 
drzewa, więc Straż interweniowała. Doszło do uszkodzenia dwóch kolejnych 
drzew i trochę małej architektury, ale trudno określić z jakich powodów. Po 
inwentaryzacji którą mieliśmy, owszem drzewo miało jakieś ubytki, ale nie 
stwarzało takiego zagrożenia. Tutaj Straż podejmuje decyzję na podstawie 
własnego… Natomiast, czy posiadają własnego dendrologa? Tego nie jestem w 
stanie określić. Czy dbamy, czy nie dbamy? Jest to ocena indywidualna, ponieważ 
każdy ma inny pogląd na sytuację. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Skarga została już… 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, na skargę odpowiadała już pani Prezydent. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Była to już satysfakcjonująca odpowiedź? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Skarżący odebrał odpowiedź, czy będzie dalej interweniował, trudno mi 
powiedzieć. O ile pamiętam, była prośba do Radnych Rady Miasta, aby zaszczycili 
go swoją obecnością na jego działce, ale to już nie jest w mojej gestii i pewnie 
stąd do państwa poszło to pismo. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Dziękujemy bardzo, nie mamy więcej pytań. 
 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Jest plac zabaw przy DPS, na ul.Kaszubskiej i są skargi ludzi którzy pytają, czy 
ten plac będzie wykończony, bo w opinii mieszkańców jest niewykończony. Plac 
jest porośnięty trawą i nie jest ogrodzony, a zwierzęta jak chcą, tak sobie 
wchodzą.  
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest faktycznie teren gminny, który znajduje się na terenie spółdzielni i łączy 
nas wzajemne porozumienie. Natomiast, ten plac jest wyremontowany w 
zeszłym roku i prawie cały plac zabaw dostał nowe urządzenia. Tam są dwie 
huśtawki, które są na nawierzchni z tworzywa sztucznego, a cała reszta urządzeń 
jest na nawierzchni tzw.polizji i są to kratki… 
   
Mirosław Lęga-radny RM 
Kratki gumowe. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Kratki, które spełniają wszystkie normy, jeżeli chodzi o wysokość upadkową. 
Natomiast, ich tendencją jest to, że mogą przerastać trawą i to jest specjalnie w 
ten sposób zrobione, bo często daje się również matę z nasionami trawy, aby 
przerastała. To ma służyć zabezpieczeniu i amortyzacji przy upadku i tam raczej 
nie będzie ogrodzenia na sto procent. Nie wiem, czy już w tej chwili są tam ławki 
usytuowane, natomiast ogrodzenia na pewno nie będzie.  
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Dlaczego? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Może być jeszcze w tym momencie trochę nierówna nawierzchnia, ponieważ to 
jest kwestia osadzenia. Było to robione jesienią, więc okres zimowy i podmokłe 
tereny, grząski grunt może spowodować, że w niektórych miejscach tereny 
osiadły, ale będzie to jeszcze weryfikowane, a ogrodzenia na pewno nie będzie. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
W ogóle? Dlaczego? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Proszę pamiętać, że ogrodzenie zgodnie z założeniami Inspektora Sanitarnego 
jest przede wszystkim tam, gdzie jest piaskownica i teren piaskowy, z uwagi na 
to, że dzieci bawiąc się w piasku mogą przenosić zarazki związane z odchodami 
zwierzęcymi. Cały czas powtarzam, że jest to patowa sytuacja, bo być może 
ogrodzenie zabezpieczy przed psem, ale nie zabezpieczy przed kotem, ptakami, 
więc odchody i tak się znajdują. Dlatego, Jastrzębski Zakład Komunalny 
wymienia piasek dwa razy do roku, a w piaskownicy jeszcze raz dodatkowo. Co 
roku przyjeżdża kontrola Sanepidu z Wodzisławia i weryfikuje place zabaw. 
Jeszcze parę lat temu było takie założenie, żeby wszystkie piaskownice były 
zakryte. Na terenie szkoły, przedszkola jest to możliwe, ale na terenie gminnym 
nie ma szans, bo musimy udostępnić tzn. ma  to być ogólnodostępne. Co roku 
zawsze ogradzamy jakiś plac zabaw, więc takich placów zabaw mamy już trochę. 
Jeżeli państwo sięgacie pamięcią, to pierwsze place zabaw powstawały w latach 
90-tych ubiegłego wieku, więc trochę czasu już upłynęło. Mamy na szczęście 
jakieś pieniądze, więc co roku modernizujemy, uzupełniamy i zawsze gdzieś 
robimy ogrodzenie. Ostatnio było na ul. Śląskiej, co prawda nie do końca z 
naszych środków, tylko w ramach Budżetu Obywatelskiego, ale udało się i 
mieszkańcy są zadowoleni, bo były pozytywne opinie. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Pierwsze place zabaw, ale nie w Jastrzębiu i których pani na pewno nie ma prawa 
pamiętać, to były ogródki jordanowskie i wszystkie były ogrodzone.  
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, ale również w przeciągu ostatnich lat bardzo ładnie Spółdzielnie 
Mieszkaniowe wypełniły swoje przestrzenie. Korzystali z programów JESSICA i 
udało się stworzyć kilka bardzo fajnych i kolorowych placów zabaw, a 
jednocześnie ogrodzonych. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Proszę mi powiedzieć, kto odpowiada za Jary? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
A konkretnie? 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Działka miasta w postaci Jaru przy ul.Opolskiej, Wrocławskiej, jak się wychodzi 
ze Szkoły Nr 19 i tam były stare działki. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tam, gdzie były ogródki działkowe, utrzymujemy chodnik i tylko skarpę do 
podnóża. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Tam jest ścieżka. Jak sprzątałam z dziećmi przy każdej okazji, jak jest sprzątanie 
świata, na końcu tej ścieżki jest działka, ale już nie miasta, tylko deweloperska. 
Tam są wybudowane budynki, gdzie jest jeden skończony, a drugi się kończy i 
sąsiedztwo tej części miejskiej jest bardzo mało estetyczne. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Być może jest to teren miasta, do końca nie pamiętam. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Jest to teren miasta, bo sprawdzałam.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie jest to utrzymywane, trzeba by było to zobaczyć. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Część skarpy i działki miasta przy pierwszym oddanym budynku jest bardzo 
ładnie zagospodarowana i mam nadzieję, że druga część będzie również tak 
wyglądała. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest bardzo dużo terenów miejskich, które jednak nie są objęte utrzymaniem i 
wielokrotnie to już powtarzałam na Komisjach. Utrzymujemy ponad 240 ha dróg 
i drugie tyle terenów zielonych, więc tylko poruszamy się w granicach, na które 
pozwalają nam środki finansowe. Natomiast, zawsze jest możliwość 
uporządkowania, czy to zbierania papierów, czy nawet częściowe usuwanie 
samosiejów.   
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Tutaj nie chodzi o zbieranie papierów, bo z tym sobie z młodzieżą poradzimy, 
natomiast chodzi o wycięcie chaszczy i uporządkowanie, ale porozmawiam z 
Prezydentem Budą, ponieważ jest decyzyjny.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, JZK i my podlegamy pod pana Prezydenta Budę. 
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Mirosław Lęga-radny RM 
Pani Naczelnik, takie opinie krążą i spotykam się z czymś takim, że niektórzy 
ludzie mówią, jeżeli chodzi o podwyżkę śmieci, że Rada Miasta to są złodzieje, bo 
podwyższyli i że Miasto na tym zarabia. Jak ludziom to teraz wytłumaczyć, na 
jakich to jest zasadach? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Miasto na tym nie może zarabiać. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
W tej chwili są ogłoszenia, gdzie można się zgłaszać i podano e-mail. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie widziałam.   
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Skargi będą kierowane do Urzędu Miasta. 
 
Elżbieta Siwiec-Przewodnicząca Komisji 
Do Komisji Skarg. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Albo tutaj, albo do pani Naczelnik. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli są skargi, to jak najbardziej należy je kierować do nas i każdą informację 
analizujemy. Natomiast, na blokach widziałam, że są informacje nt. 
przekazywania odpadów remontowych, ale nie widziałam tego, o czym pan 
mówi. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
To również było. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Informacje nie są precyzyjne i mamy bardzo dużo telefonów ze strony 
mieszkańców, bo są tak skonstruowane, że również mieszkańcy myślą, że 
odpady wielkogabarytowe też nie mogą być oddawane na zasadach, jak do tej 
pory. W dalszym ciągu odbieramy jeden raz w tygodniu. Tutaj chodzi stricte o 
odpady remontowo-rozbiórkowe. Jeżeli właściciel nieruchomości, czyli 
spółdzielnia nie zaangażuje się w to wszystko, to będzie na prawdę bardzo 
trudny temat. Pani Przewodnicząca tutaj powiedziała, przy okazji omawiania 
zarządzenia dotyczącego petycji, że tak naprawdę cały czas poruszamy się na 
nowym gruncie. To jest dopiero od 2013r., więc już mamy trzeci rok 
funkcjonowania i to jeszcze jest za krótki okres czasu, żeby mieszkańcy do 
pewnych rzeczy się przyzwyczaili. Tym bardziej, że zmieniają się przepisy, a co 
za tym idzie, zmienia się i prawo lokalne. Cały czas dopasowujemy przepisy do 
tego, co jest wymagane. Szykują się kolejne zmiany, wchodzi w życie Krajowy 
Program Gospodarki Odpadami, a w ślad za nim Wojewódzkie Plany Gospodarki 
Odpadami i czekają nas do 2030r. bardzo wysokie poziomy odzysku. Musimy 
poddać recyklingowi 65 % odpadów. 
 
Roman Foksowicz-radny RM 
Jak przekonać mieszkańców bloków? 
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
I tak spółdzielnie mieszkaniowe dołożyły bardzo dużą ilość pojemników 
segregacyjnych. Może przez to, że są pojemniki zmieszane, skupili się na 
pojemnikach na odpady segregowane, ale faktycznie jest tego dużo. 
 
Roman Foksowicz-radny RM 
Z obserwacji widzę, że niepotrzebny jest dwa razy w tygodniu odbiór odpadów 
segregowanych. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
I nawet trzy razy, ponieważ szkło odbierane jest raz na dwa tygodnie, 
makulatura raz w tygodniu i dwa razy w tygodniu plastik i o to wnioskowały 
spółdzielnie mieszkaniowe. 
 
Roman Foksowicz-radny RM 
Widzę, że są puste pojemniki, a przynajmniej na ul.Wielkopolskiej. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mało jest tych pojemników. Jest jeden przy bloku 105 i jeden naprzeciwko za 
spółdzielnią mieszkaniową i potem dwa. Może dlatego jest tak czysto, że tak 
często przyjeżdżają. Była również taka sytuacja, że mieszkańcy innej 
nieruchomości mieli pretensje, że akurat do pojemnika, który był otwarty na 
nieruchomości niezamieszkałej trafiały odpady z terenu zamieszkałego, bo 
mieszkaniec tędy przechodził. Więc, było mu wygodniej wrzucić to po drodze, niż 
przejść parę metrów do swojego pojemnika który był na danej nieruchomości. 
 
Roman Foksowicz-radny RM 
Pod blokami nie ma miejsca, żeby wszędzie ustawić pojemniki segregowane. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Oczywiście, ale z drugiej strony tutaj jest taki problem, że właściciele 
nieruchomości zamieszkałej rozliczają się od ilości osób zamieszkujących, a w 
przypadku tej drugiej, od ilości pojemników odebranych i częstotliwości, więc 
mają tutaj uzasadnione pretensje. Natomiast, jak nauczyć mieszkańców, żeby 
wrzucać do swojego, jak każdy się spieszy. Ustawić pod każdą klatką? Nie 
jesteśmy w stanie, bo żadna spółdzielnia się na to nie zdecyduje. 
 
Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 21 kwietnia 2016r. 
 
- Protokół przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.  
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Siwiec podziękowała zebranym za przybycie                   
i zakończyła obrady.  
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Elżbieta Siwiec 

Protokołowała 
Alicja Kogut 


